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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 14 DE 
JULIOL DE 2020 
 
Avinyonet del Penedès, essent les 18:30 hores del dia 14 de juliol de 2020. Prèvia l’oportuna 
convocatòria i sota la presidència del senyor alcalde, CESAR HERRAIZ PUJOL, es reuní el Ple 
de l’Ajuntament a la sala de sessions de la casa de la vila, a l’objecte de dur a terme sessió 
ordinària de primera convocatòria, per tractar dels punts previstos a l’ordre del dia. 
 
Hi són presents tots els membres de la corporació: en CARLES PUIG MARQUEZ, na NÚRIA 
MARRUGAT CATÀ, na LAIA RÀFOLS DE PASCUAL i ANNA M. ESTEVE BALLESTER (que 
junt amb el senyor alcalde formen part del grup municipal de JxC-JUNTS); n’ORIOL DE LA 
CRUZ MARCÈ, en FREDERIC MANZANARES ELIAS, en XAVIER A. CASTILLA HERRERA i 
en JOSEP M. TEJADA LUQUIÑO (que formen part del grup municipal de PM-CP), havent-hi, 
per tant, quòrum suficient. Assistits del secretari-interventor de la corporació que subscriu, 
senyor Jaume de Castro i Castro. 
 
 
1.- APROVACIÓ, SI S’ESCAU, ESBORRANY ACTA SESSIÓ ANTERIOR.-  El senyor 
president va declarar vàlidament oberta la sessió, que s’inicià amb l’aprovació per unanimitat de 
tots els regidors assistents, l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, corresponent a 
l’extraordinària del dia 16 de juny de 2020, sense necessitat de ser llegit, al ser distribuït entre 
els regidors amb la mateixa antelació que l’ordre del dia, donant-se el supòsit previst a l’article 
110-3 del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 

 
El senyor alcalde diu que atès que ha demanat la presència de l’arquitecte municipal per 
explicar els punts referents a les obres d’urbanització dels carrers Sant Miquel i dels Horts a les 
Gunyoles i a la modificació puntual del POUM del sector de CADES, es tractaran, en primer 
lloc, els punts núm. 4, 5, 6 i 7 referents a aquests temes urbanístics. 
 
 
4.- APROVACIÓ IMPOSICIÓ I ORDENACIÓ DE CONTRIBUCIONS ESPECIALS AMB MOTIU 
DE L’OBRA “URBANITZACIÓ DEL CARRER SANT MIQUEL I DEL CARRER DELS HORTS 
AL NUCLI DE LES GUNYOLES”.- Es va donar lectura al següent dictamen de la Comissió 
Informativa General: 
 
El Ple d’aquest Ajuntament, en sessió extraordinària del dia 22 de març de 2018, va aprovar 
provisionalment la imposició de contribucions especials com a conseqüència de l'obra 
“Urbanització del carrer Sant Miquel i del carrer dels Horts al nucli de les Gunyoles”. 
 
Una vegada notificat als afectats i fet el tràmit d’informació pública, i aprovat definitivament el 
projecte esmentat, cal tramitar de nou l’expedient per adaptar les quantitats a repartir amb els 
costos totals finals de l’actuació a executar. 
 
Examinat, doncs, l'expedient instruït per a l'aplicació de contribucions especials amb motiu de 
l'obra titulada “Urbanització del carrer Sant Miquel i del carrer dels Horts al nucli de les Gunyoles”, 
segons projecte modificat redactat per l’arquitecta Lourdes Mena Sanmartí, aprovat 
definitivament per aquest Ajuntament, en sessió de data 16/06/2020. 
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Es tracta d'una obra municipal ordinària, que es dur a terme dins l'àmbit de les competències 
locals i que produirà un augment de valor en els immobles colindants.  
 
Vistos els informes emesos pel secretari-interventor de la Corporació i pels serveis tècnics 
municipals, que serveixen de base a la fixació dels elements necessaris en ordre a la determinació 
de les respectives quotes tributàries. 
 
Vist el que disposen els articles 15-1, 17-1, 28 a 37 i 58 del Text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, així com els articles 
22.2.e) i 47.3,h) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local, amb la 
redacció introduïda per la Llei 11/1999, de 21 d’abril. 
 
Es proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció del següent acord: 
 
1r) Aprovar provisionalment la imposició de contribucions especials com a conseqüència de l'obra 
URBANITZACIÓ DEL CARRER SANT MIQUEL I DEL CARRER DELS HORTS AL NUCLI DE 
LES GUNYOLES, l'establiment i exigència de les quals es legitima per l'augment de valor dels 
immobles dels àmbits beneficiats, delimitats en la documentació tècnica. 
 
2n.) Aprovar provisionalment l'ordenació concreta del tribut per a la determinació dels seus 
elements necessaris en la forma següent: 
 
a/ El cost previst de les obres es fixa en 164.995,87€, del qual són imputables 110.940,93€. 
b/ Els honoraris de projecte i direcció d’obres s’estimen en 7.066,40€ i les expropiacions previstes 
en 3.078,99€ (ambdues quantitats es troben incloses en el cost total anterior). 
c/ El cost suportat per l'Ajuntament queda fixat en 77.711,35€, una vegada deduïdes les 
subvencions de la Xarxa de Governs Locals de la Diputació de Barcelona, per import total de 
87.284,52€. 
d/ Es fixa la quantitat a repartir entre els beneficiaris en 17.750,55€ (16% dels costos imputables). 
Aquesta quantitat té el caràcter de mera previsió, de tal forma que, finalitzades les obres, si el cos 
real fos superior o inferior al inicialment previst es prendrà aquest darrer als efectes de calcular les 
quotes definitives de les contribucions especials. 
e/ El mòdul de repartiment, tenint en compte la naturalesa de l'obra a executar, vindrà donat, pel 
metre lineal de façana (33%), la superfície de la finca (33%) i el valor cadastral (33%). 
 f/ En tot allò que no estigui previst en aquest acord serà d'aplicació l'Ordenança fiscal general que 
sobre contribucions especials té aprovada aquest Ajuntament. 
 
3r) Aprovar la relació de subjectes passius i la relació de quotes individuals resultants d'aplicar a la 
quantitat a repartir entre els beneficiaris el valor del mòdul aplicable. 
                                                                                                                                          
4t) Exposar l'expedient a informació pública mitjançant anunci al BOP de Barcelona i al tauler 
d’anuncis de la Corporació, durant un termini de trenta dies, dins els quals els interessats podran 
examinar el referit expedient i presentar les reclamacions que considerin oportunes. Així mateix, 
durant aquest termini d'exposició pública, els propietaris o titulars afectats podran constituir-se en 
Associació administrativa de contribuents. 
 
5è) Considerar aquesta aprovació com a definitiva si transcorregut el termini d'exposició pública 
esmentat no es presenta cap reclamació. 
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6è) Publicar íntegrament el text d'acord, una vegada aprovat definitivament, en el BOP de 
Barcelona, en compliment del que disposa l'article 17-4 de la TRLRHL, abans assenyalada, 
notificant-se, llavors, als contribuents les quotes individuals assignades. 
 
7è) Establir que aquesta aprovació substitueix, als acords adoptats pel Ple municipal en sessió 
de data 22/03/2018, que queden revocats a tots els efectes, d’acord amb allò previst a l’article 
109-1 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del PACAP. 
 
Intervencions 
El senyor alcalde recorda que és un tema que es va iniciar fa temps, que ha durat molt i que 
finalment, s’ha pogut arribar a un acord amb tots els afectats. Que el projecte ja es va poder 
veure i examinar en el ple anterior, que puja uns 165.000,00€, aproximadament, que està 
previst que les obres es puguin iniciar cap al mes de setembre amb una durada de 3 mesos, 
que s’ha aplicat un 16% de contribucions especials, uns 17.750,00€ més o menys, que és el 
percentatge que s’ha vingut aplicant en la majoria d’obres. Seguidament, explica que el projecte 
inclou l’accés a la pista dels Ametllers, i que si a tothom li sembla bé, es pot parlar dels dos 
punts següents que fan referència a la mateixa obra. 
 
El senyor Oriol de la Cruz assenyala que és un tema que ja es va treballar durant l’anterior 
legislatura, i que finalment es va acordar fer els dos trams de carrer sense unir-los per la part 
de sota. Que troba molt bé la proposta, doncs, per una banda, s’arregla el tema de l’aigua, i per 
una altra, es fa l’accés a la pista dels Ametllers millorant l’accessibilitat. Afegeix que si s’ha 
canviat el tema de les contribucions especials, tal i com van demanar a la Comissió Informativa, 
donaran confiança a la feina feta i votaran els tres punt a favor. 
 
L’arquitecte municipal diu que efectivament, s’han incorporat en les contribucions especials les 
argumentacions que es van proposar a la Comissió Informativa. 
 
Votació 
Sotmesa l’anterior proposta a votació fou aprovada per unanimitat per tots/es els/les regidors/es 
que integren la Corporació assistents a la sessió (9). 
 
 
5.- APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT D’EXPROPIACIÓ DE TERRENYS AMB MOTIU DE 
L’OBRA “URBANITZACIÓ DEL CARRER SANT MIQUEL I DEL CARRER DELS HORTS AL 
NUCLI DE LES GUNYOLES”.-  Es va donar lectura al següent dictamen de la Comissió 
Informativa General: 
 
El Ple d’aquest Ajuntament, en sessió extraordinària del dia 22 de març de 2018, va aprovar 
declarar iniciat l’expedient per a la determinació del preu just de les finques afectades, i que 
s’incoï el procediment expropiatori d’aquestes, i es determinin les servituds de pas 
corresponents, si s’escau, i aprovar inicialment la relació de bens i drets afectats d’expropiació 
i/o ocupació temporal i servitud de pas, pel projecte “Urbanització del carrer Sant Miquel i del 
carrer dels Horts al nucli de les Gunyoles”. 
 
Una vegada notificat als afectats i fet el tràmit d’informació pública, i aprovat definitivament el 
projecte esmentat, cal tramitar de nou l’expedient per adaptar-lo a les finques finalment  afectades. 
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De conformitat amb el que disposa l’article 235.3 del Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril (TRLMRLC), així com 40 del 
ROAS, l’aprovació del projecte porta implícita la declaració d’utilitat pública i la necessitat 
d’ocupació dels terrenys i els edificis que hi són compresos a l’efecte d’expropiació forçosa, i 
atès que per poder executar l’esmentat projecte és necessària l’ocupació de determinats 
terrenys de propietat privada, aquest inclou la descripció material detallada dels béns i drets a 
expropiar i/o ocupar, segons disposen els articles 15, i 17 a 19 de la Llei d’expropiació forçosa 
de 16 de desembre de 1954, i els articles 15, 16, 17 i següents i concordants del Reglament 
d’expropiació forçosa de 26 d’abril de 1957. 
 
Vist l’informe favorable emès pels Serveis tècnics municipals on s’indica que el projecte justifica el 
compliment de les normatives sectorials i de construcció vigents i s’ajusta a les determinacions del 
planejament vigent. 
  
Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord: 
 
1r) Declarar iniciat l’expedient per a la determinació del preu just de les finques afectades, i que 
s’incoï el procediment expropiatori d’aquestes, i es determinin les servituds de pas 
corresponents, si s’escau, i aprovar inicialment la relació de bens i drets afectats d’expropiació 
i/o ocupació temporal i servitud de pas, amb motiu de les obres relatives al projecte 
“Urbanització del carrer Sant Miquel i del carrer dels Horts al nucli de les Gunyoles”, i que tot 
seguit s’indiquen: 
 
 

Referència cadastral 

Superfícies 

sòl afectades:  Valor 
Valor del 

sòl 
TOTAL 

 

5% 

Apremi 
TOTAL 

 

8088304CF9788N0001DG* 
Afectació: 

15.00 m2 
47,00 €  705,00€  705,00€ 

 

35,25€  740,25€ 

 

8088501CF9788N0001JG 
Afectació: 

40,51 m2 

47,00 €  1.903,97€  1.903,97€ 
 

95,20€  1.999,17€ 

 

8088506CF9788N0001HG 
Afectació: 

8,86 m2 

47,00 €  416,42€  416,42€ 
 

20,82€  437,24€ 

 

8088513CF9788N0001YG 
Afectació: 

51,93 m2 

0,00 €  0,00€  0,00€ 
 

0,00€  0,00€ 

 

 
 
 

08013A024000280000HI 

Afectació: 

136,32 m2 
5,00 €  681,60€   

 
 

818,20€ 

 

 
 
 

40,91€ 

 
 
 

859,10€ 
Servitud Clv. 

37,91 m2 
2,00 €  75,82€ 

O.temporal: 

121,55 m2 
0,50 €  60,78€ 

 
 

08013A024000260000HD 

Servitud Clv. 

1,57m2 
2,00 €  3,14€   

6,86€ 

 
 

0,34€ 
 

7,20€ 
O.temporal: 

7,44 m2 
0,50 €  3,72€ 

  TOTAL  4.042,96€ 
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2n) Publicar el present acord en la forma que preveu l’article 18 de l’esmentada Llei 
d’expropiació forçosa, amb notificació individual, a més, als interessats en aquest expedient. En 
el cas de no haver-hi cap reclamació o alꞏlegació en el tràmit de la informació pública, aquesta 
aprovació inicial esdevindrà definitiva. 
 
3r) Establir que aquesta aprovació substitueix, als acords adoptats pel Ple municipal en sessió 
de data 22/03/2018, que queden revocats a tots els efectes, d’acord amb allò previst a l’article 
109-1 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del PACAP. 
 
Votació 
Sotmesa l’anterior proposta a votació fou aprovada per unanimitat per tots/es els/les regidors/es 
que integren la Corporació assistents a la sessió (9). 
 
 
6.- APROVACIÓ OBERTURA PROCEDIMENT DE CONTRACTACIÓ I PLEC DE 
CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS PER A L’EXECUCIÓ DE LES OBRES 
“URBANITZACIÓ DEL CARRER SANT MIQUEL I DEL CARRER DELS HORTS AL NUCLI 
DE LES GUNYOLES”.-  Es va donar lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa 
General: 
 
Davant la necessitat i la conveniència de procedir a l’execució de les obres relatives al projecte 
municipal d’obra ordinària titulat “Urbanització del carrer Sant Miquel i del carrer dels Horts al nucli 
de les Gunyoles”, actuació prevista en el capítol d’inversions del pressupost municipal vigent, s’ha 
d’iniciar el procediment de contractació corresponent. 
 
El projecte relatiu a l’esmentada actuació, redactat per Lourdes Mena Sanmartí,  document que ha 
de servir de base per a la contractació, ha estat aprovat definitivament pel Ple municipal en  sessió 
del dia 16 de juny de 2020. 
 
Redactat els plecs de clàusules administratives particulars que regiran aquest procediment 
contractual i atès el plec de clàusules administratives generals d'aquest Ajuntament aplicables als 
contractes d’obres, en tot allò que segueixi vigent. 
 
Vist l'informe emès pel secretari-interventor de la Corporació sobre la legislació aplicable, el 
procediment a seguir i l’existència de consignació pressupostària suficient, i en particular, les 
prescripcions de la nova Llei 9/2017, de 8 de novembre de contractes del sector públic,  
 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord: 
 
1r) Contractar per procediment obert simplificat amb diversos criteris d’adjudicació i tramitació 
ordinària, les obres relatives al projecte Urbanització del carrer Sant Miquel i del carrer dels Horts 
al nucli de les Gunyoles, amb un pressupost de licitació de 127.975,60€ (IVA apart). 
 
2n) Aprovar el plec de clàusules administratives particulars que haurà de regir la contractació de 
les obres pel procediment esmentat, juntament amb el projecte tècnic aprovat. 
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3r) Autoritzar la despesa amb càrrec a la partida 1532/609.00 del pressupost municipal vigent, 
d’acord amb el certificat d’existència de crèdit expedit pel secretari-interventor de la corporació. 
 
4t) Designar com a responsable del contracte al tècnic/a designat per l’Ajuntament que assumeixi 
la direcció facultativa de les obres, d’acord amb el que estableix l’article 62 de la LCSP. 
 
5è) Publicar l’anunci de licitació en el Perfil del contractant amb el contingut contemplat en 
l’annex III de la LCSP, juntament amb tota la documentació integrant de l’expedient de 
contractació necessària per a la presentació de les ofertes. 
 
6e) Nomenar com a membres de la Mesa de contractació a les persones següents, a les quals, 
en cas d’absència o malaltia, podran substituir, pel que fa al president, el 1r tinent d’alcalde, en 
el cas dels regidors, un altre regidor, i en el cas dels tècnics, altre tècnic de la mateixa unitat, i 
publicar la seva composició en el Perfil del contractant: 
 
President: 
Cèsar Herraiz Pujol, alcalde-president  
 
Vocals: 
Un/a regidor/a de la corporació 
Pere Pascual Rossell, arquitecte dels Serveis Tècnics municipals 
Manel Gómez Robert, arquitecte tècnic dels Serveis Tècnics municipals 
Jaume de Castro i Castro, secretari-interventor 
 
Secretària: 
Marga Labrador Jansà Via, administrativa Serveis Tècnics 
 
7è) Comprovar en el Registre oficial de licitadors i empreses classificades, una vegada 
efectuada la valoració de les proposicions i la proposta d’adjudicació, que l’empresa 
adjudicatària proposada compleix amb els requisits necessaris de capacitat per tal de procedir 
a l’adjudicació del contracte. 
 
8è) Facultar el senyor alcalde per a la signatura de qualsevol document que sigui necessari per 
a la tramitació i execució del present acord. 
 
Votació 
Sotmesa l’anterior proposta a votació fou aprovada per unanimitat per tots/es els/les regidors/es 
que integren la Corporació assistents a la sessió (9). 
 
 
7.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL POUM AL SECTOR SUD 3.7 
CADES.- Es va donar lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa General: 
 
El Ple d’aquest Ajuntament, en sessió extraordinària del dia 4 d’octubre de 2018, va aprovar 
inicialment una modificació puntual del POUM d’Avinyonet del Penedès vigent, pel que fa al 
sector SUD 3.7 - CADES. La proposta de modificació inclou el corresponent estudi ambiental 
estratègic (EAE) i document de síntesi. 
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Sotmesa la proposta al tràmit d’informació pública pel termini d’un mes, mitjançant la publicació 
dels anuncis corresponents al BOP de Barcelona de 24/10/2018, al DOGC núm. 7733 de 
24.10.2018, al diari ARA de 19/10/2018, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web 
municipal, i durant 45 dies i a través dels mateixos mitjans, l’estudi ambiental estratègic (EAE) 
que l’acompanya, no s’ha presentat cap alꞏlegació o reclamació contra la proposta de 
modificació puntual ni contra l’estudi ambiental esmentat. 
 
Així mateix, i durant el tràmit d’audiència posterior a l’aprovació inicial, s’han solꞏlicitat i s’han 
rebut els següents informes sectorials: 
 
a) En data 22/11/2018, de la Direcció General de Comerç, que diu que l’informe no és preceptiu 
ja que l’ús comercial no és objecte de la modificació i no es preveu noves reserves per a l’ús 
esmentat. 
 
b) En data 30/11/2018, de la Direcció General de Transports i Mobilitat del Departament de 
Territori i Sostenibilitat, que conclou amb un informe favorable, amb la condició de senyalitzar 
les construccions i elements auxiliars més alts, com per exemple l’antena de l’àmbit de CADES. 
 
c) En data 3/12/2018, de la Direcció General d’Infraestructura de Mobilitat del Departament de 
Territori i Sostenibilitat, que conclou amb un informe favorable. 
 
d) En data 5/12/2018, de l’Autoritat del Transport Metropolità de l’Àrea de Barcelona, que 
recomana incorporar 9 indicadors en el procés de supervisió i seguiment ambiental de 
l’execució de la modificació. 
 
e) En data 10/12/2018, de l’Institut Cartogràfic i Geològic de Catalunya, que conclou un informe 
favorable ja que la proposta de modificació no inclou ni afecta cap jaciment paleontològic o punt 
d’interès geològic. 
 
f) En data 10/01/2019, de la Direcció General de Qualitat Ambiental i Canvi Climàtic (vector 
aire), i en data 24/01/2019 (vector lumínica i acústica), que proposen la incorporació en el 
document de modificació d’una sèrie de consideracions normatives i documentals. 
 
g) En data 18/02/2019, de la Direcció General d’Energia, Mines i Seguretat Industrial del 
Departament d’Empresa i Coneixement, que conclou amb un informe favorable pel que fa a 
l’electricitat, hidrocarburs, mines i seguretat industrial. 
h) En data 6/03/2019, dels Serveis Territorials a Barcelona del Departament de Cultura, que 
conclou amb un informe favorable. 
 
i) En data 25/07/2019, dels Serveis Territorials a Barcelona de l’Oficina Territorial d’Acció i 
Avaluació Ambiental del Departament de Territori i Sostenibilitat, que formula la declaració 
ambiental estratègica de la modificació amb caràcter favorable, condicionada a l’acompliment 
de les consideracions següents: 
 

1) Caldrà elaborar un estudi d’impacte  i integració paisatgística del sector de CADES, per tal 
d’analitzar l’impacte paisatgístic de les actuals instalꞏlacions i definir les mesures correctores a 
adoptar, en concret, en el sentit de preveure accions per a la mitigació de l’impacte paisatgístic i 
la integració dels equips i edificacions industrials preexistents. 
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2) Caldrà donar compliment a les consideracions de l’informe de l’Agència de Residus de 

Catalunya, de 26 de febrer de 2018. 
3) Caldrà completar l’estudi ambiental estratègic amb el contingut i la periodicitat dels informes de 

seguiment ambiental. 
4) Que l’informe de seguiment s’ha d’elaborar segons es determini en l’estudi ambiental estratègic, 

en el qual es valoraran els aspectes ambientals resultants del desenvolupament de la 
modificació i on s’aportarà el càlcul actualitzat dels indicadors de seguiment ambiental. 

5) Que en l’acord d’aprovació de la modificació puntual s’ha de fer constar una declaració 
específica sobre la presa en consideració de l’estudi ambiental estratègic, el document resum i la 
present resolució. 

 
j) En data 5/11/2019, de l’Agència Catalana de l’Aigua, que conclou amb un informe favorable 
pel que fa a l’abastament, donat que no es preveu cap augment de l’abastament d’aigua; pel 
que fa al sanejament, doncs tampoc es preveu cap augment d’aigües residuals, tot i que caldrà 
que la depuradora autònoma existent al sector industrial compti amb les autoritzacions 
d’abocament corresponents emesos per l’ACA; pel que fa a la inundabilitat; i pel que fa a les 
afeccions mediambientals. 
 
k) En data  8/11/2019, de la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’Arc Metropolità de Barcelona, 
amb caràcter previ a la seva aprovació provisional  (DT 18ª TRLLU), que conclou que cal 
ampliar l’àmbit de gestió amb l’objecte de localitzar físicament els sistemes urbanístics 
legalment establerts i incorporar el camí d’accés de Can Batlle, tenint en compte les 
consideracions de la part valorativa. 
 
A més a més, es van solꞏlicitar els següents informes sectorials, sense que fins a la data s’hagi 
rebut resposta:  
 

- Àmbit de territori i sostenibilitat: residus i medi natural (en data 17/10/2018). 
- Àmbit d’agricultura: desenvolupament rural (en data 17/10/2018). 
- Consell Comarcal de l’Alt Penedès (en data 13/05/2019). 
- Colꞏlectiu Bosc Verd (en data 13/05/2019). 
- DEPAMA – Lliga per a la defensa del patrimoni natural (en data 13/05/2019). 

 
Atès que la justificació de la necessitat i conveniència de la modificació en relació amb els 
interessos públics i privats concurrents ve donada pel fet que es tracta d’una activitat legalment 
implantada en sòl no urbanitzable l’any 1972, amb l’objectiu de tractar els residus de la vinya 
per a l’aprofitament de brisa de raïm i de restes de vi; que s’han dut a terme millores per 
intentar aconseguir una planta moderna i sostenible; i que es tracta d’una activitat necessària 
per al desenvolupament de la comarca amb major producció vitivinícola del país ja que la seva 
ubicació representa una economia externa que cal tenir en compte a l’hora d’avaluar el seu 
interès públic, doncs evita desplaçaments i costos innecessaris mediambientalment des del lloc 
de producció de residus fins al del seu tractament. 
 
Vist el document elaborat per a la seva aprovació provisional, redactat i presentat per 
l’arquitecte Ferran Navarro Acebes, que incorpora les prescripcions assenyalades en els 
informes rebuts, esmentats anteriorment. 
 
 
 

Núm.: 2020/4ACTA PLE (TD10-010): ACTA_PLE_2020/4_ACTA_PLE__SESSIO ORDINARIA
DEL 14 DE JULIOL_25092020_25092020

Codi per a validació: 3BSJE-ADCHR-32TN4
Pàgina 8 de 22

El document ha estat signat per :
1.- De Castro castro, Jaume, Secretari Interventor, de Ajuntament d'Avinyonet del Penedès.Signat
07/10/2020 13:56

2.- Herráiz Pujol, César, Alcalde-President (Regidoria de Territori / Regidoria de Serveis via pública /
Regidoria de Recursos Humans), de Ajuntament d'Avinyonet del Penedès.Signat 07/10/2020 13:59

APROVAT
07/10/2020 13:59

A
qu

es
ta

 é
s 

un
a 

cò
pi

a 
im

pr
es

a 
de

l d
oc

um
en

t e
le

ct
rò

ni
c 

(R
ef

.: 
11

50
31

10
 3

B
S

JE
-A

D
C

H
R

-3
2T

N
4 

29
B

35
E

C
A

72
7E

97
28

31
95

43
C

21
A

2B
85

2D
A

7B
27

9E
7)

 g
en

er
ad

a 
am

b 
l'a

pl
ic

ac
ió

 in
fo

rm
àt

ic
a 

F
irm

ad
oc

. E
l d

oc
um

en
t e

st
àS

IG
N

A
T

. M
itj

an
ça

nt
 e

l c
od

i d
e 

ve
rif

ic
ac

ió
po

de
u 

co
m

pr
ov

ar
 la

 v
al

id
es

a 
de

 la
 s

ig
na

tu
ra

 e
le

ct
rò

ni
ca

 d
el

s 
do

cu
m

en
ts

 s
ig

na
ts

 a
 l'

ad
re

ça
 w

eb
: h

ttp
s:

//a
cc

ed
e.

di
ba

.c
at

/v
er

ifi
ca

do
r.

js
p?

co
di

go
_e

nt
id

ad
=

av
in

yo
ne

td
el

pe
ne

de
s



DOCUMENT IDENTIFICADORS

ESTATSIGNATURES
ALTRES DADES

 

 
Vist el que disposen els articles 96 i 97 del Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat per Decret 
legislatiu 1/2010,de 3 d’agost, amb les modificacions introduïdes per la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer, i 117 i 118 del Reglament de la Llei d’urbanisme, aprovat per Decret 305/2006, de 18 de 
juliol, 
 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord: 
 
1r) Aprovar provisionalment una modificació puntual del POUM d’Avinyonet del Penedès, pel 
que fa al sector SUD 3.7 – CADES, segons proposta elaborada per l’arquitecte Ferran Navarro 
Acebes, que pren en consideració l’estudi ambiental estratègic que incorpora, el document 
resum  i la resolució TES/1977/2018, de 31 de juliol, abans assenyalada. 
 
2n) Trametre la proposta de modificació aprovada, així com una còpia de l’expedient 
administratiu complet, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, a fi d’obtenir 
l’aprovació definitiva de l’esmentada modificació, 
 
3r) Entendre aprovada per silenci administratiu positiu la modificació proposada, transcorreguts 
quatre mesos des de l’entrada de l’expedient al registre general de la Direcció General 
d’Urbanisme sense haver-se comunicat la resolució. 
 
Intervencions 
El senyor alcalde diu que també és un tema que s’està treballant fa molts anys, de molta 
complexitat per tal de donar a CADES la situació urbanística més adient a la seva activitat. Que 
s’han hagut de fer diferents canvis per tal de complir amb els requeriments de la Comissió 
d’Urbanisme, i que ara s’ha arribat a un acord que sembla definitiu, i també, per la seva banda, 
CADES s’ha compromet a fer un acord en paralꞏlel perquè adopti totes les mesures 
mediambientals necessàries per tal d’evitar les molèsties de la seva activitat al municipi. 
 
El senyor Oriol de la Cruz vol fer una mica d’història del tema. Recorda que aquesta modificació 
més la de la Plana d’en Bord, es va fer, per un costat, per eliminar els 40 habitatges que es 
podien construir en aquest sector, i per un altre, per treure la càrrega de la rotonda a la N-340 
del sector de CADES. Es a dir, que els objectius principals eren: 1) Eliminar l’edificabilitat 
prevista a la Plana d’en Bord. Objectiu assolit. 2) Disposar d’una zona d’equipaments, 
incorporant el camp de futbol que no era municipal. Objectiu també assolit. 3) Regularitzar i 
desenvolupar el sector de CADES. Queda pendent.  
 
Explica que després de reunir-se amb els tècnics d’Urbanisme, junt amb els de l’Ajuntament i 
de cadascuna de les parts implicades (CADES i Can Ràfols dels Caus), es va fer una 
modificació conjunta que es va aprovar inicialment. Un cop aprovada, i presentada perquè 
Urbanisme informés, es va demanar que es tramitessin per separat, i així es va fer. Que la de la 
Plana d’en Bord es va acabar aprovant definitivament, i la de CADES amb un requeriment 
d’Urbanisme que demanava que la cessió no fos econòmica sinó en terrenys de zones verdes i 
equipaments, i ara estem en aquest punt. Què no veuen clar, es pregunta? Doncs que es 
planteja una zona d’equipaments a la part de sota de la depuradora i una zona verda  la zona 
del talús de CADES que seran espais que no podran ser aprofitats pels veïns, atesa la seva 
ubicació, i per això el seu grup planteja una nova ubicació d’aquests espais, canviant-los 
d’ubicació per que tinguin més possibilitats d’ús públic, tot i que es tracta de terrenys privats 
que l’empresa hauria d’adquirir prèviament. Seguidament, mostra un plànol amb la proposta de 
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nova distribució d’aquests espais, i comenta que en la zona d’equipaments es podria aprofitar 
per fer una deixalleria, tenint en compte que la prevista al sector de l’antiga fàbrica de Blanco 
Nuclear no acaba de desencallar-se. Que la seva proposta és aquesta i que per això s’apunten 
a treballar-la de forma conjunta, i demanen que es deixi el punt sobre la taula. 
 
El senyor alcalde li respon que ho han mirat 25 vegades, que han presentat vàries propostes en 
aquest sentit i han estat desestimades per Urbanisme. Que el problema de CADES és 
mediambiental, no d’equipaments, i que per això s’estima més arribar a un acord en temes 
mediambientals, a dos o tres anys. Insisteix en aquest problema, i considera que regularitzar el 
tema urbanístic i posar ordre en el tema mediambiental, ara que sembla que tothom hi està 
d’acord, és més important que no endarrerir el projecte, almenys, un any més, quan ara hi ha el 
compromís d’aprovació per part de la Comissió d’Urbanisme, CADES també hi està d’acord i no 
se sap si després es produiran canvis al Departament que tornaran a tirar enrere tot el que s’ha 
acordat, com ha succeït en altres ocasions. 
 
El senyor Oriol de la Cruz li respon que precisament per això, que la Comissió ha canviat més 
d’una vegada de criteri i ha fet modificar la proposta, que no seria la primera vegada. 
 
L’arquitecte municipal, Pere Pascual, recorda que una proposta molt similar ja la va presentar 
l’Ajuntament , però que hi havia un gran inconvenient: començar novament de 0. Que aquesta 
era la primera gran dificultat, llençant tota la feina feta, i l’altra dificultat, que s’introduïa un nou 
propietari en el sector amb una participació del 30% en el sector urbanístic, amb tot el que això 
comportava; i CADES no estava disposada a passar per això. 
 
El senyor de la Cruz assenyala que tot això és un debat tècnic que ara no ve al cas. Que el seu 
grup proposa el que s’ha plantejat i punt, que no cal entrar en més debats, que si la voluntat és 
que CADES deixi de ser problemàtica és un tema en el que tothom hi està d’acord, els 9 
regidors/es, però que l’únic que traslladen, encara que comporti més temps, és una millor 
proposta per a la ubicació dels equipaments i la zona verda. Per acabar, considera que els dos 
grups tenen els mateixos objectius, per tant, si veuen bé aquesta alternativa, demana que es 
deixi la proposta sobre la taula, i si no és així, votaran en contra. 
 
El senyor alcalde diu que si amb això li asseguren que CADES serà una empresa neta i 
mediambientalment sostenible per a Avinyonet, ja li va bé perquè porta més de 40 anys així. 
Que a més a més, està prevista una franja de xipresos de 25 m per tal de minorar l’impacte 
visual. El senyor Oriol de la Cruz apunta que pot haver problemes amb la propietat pel tema de 
la ubicació del talús. El senyor alcalde li respon que és un tema que ha de solucionar 
l’empresa. I per acabar, diu que la proposta s’ha mirat, s’ha treballat, s’ha parlat amb l’empresa, 
s’ha parlat amb Urbanisme, i ara que tothom hi està d’acord vol tancar el tema. La senyora 
Núria Catà afegeix que seria allargar el tema molts anys, altra vegada.  
 
Votació 
Sotmesa l’anterior proposta a votació fou aprovada per 5 vots a favor dels regidors/es del grup 
municipal de JxC-JUNTS i 4 vots en contra dels regidors del grup municipal de PM-CP. 
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2.- APROVACIÓ SOLꞏLICITUD SUBVENCIÓ A LA GENERALITAT DE CATALUNYA PER 
ABONAR RETRIBUCIONS A CÀRRECS ELECTES LOCALS PER A L’EXERCICI 2020.- Es 
va donar lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa General: 
 
Vista la Resolució PRE/1524/2020, de 12 de març, de convocatòria per atorgar compensacions 
econòmiques a favor dels ajuntaments perquè abonin retribucions a determinats càrrecs 
electes per a l’exercici de 2020 (DOGC núm. 8166 d’1.7.2020). 
 
Atès que, d’acord amb la legislació de règim local, correspon a les entitats locals determinar la 
retribució de les persones membres d’aquestes per la seva dedicació exclusiva o parcial, i fixar-
ne la quantia, i que per a concórrer a aquesta convocatòria cal l’acord plenari pel qual es 
determinin les persones electes a les quals s’abonaria la retribució a càrrec de la compensació, 
on s’acrediti que exerciran el seu càrrec en règim de dedicació exclusiva o parcial, i el 
percentatge d’aquesta última. 
 
Vistos els acords adoptats pel Ple municipal, en sessió ordinària de data 9 de juliol de 2019, 
sobre el règim de retribucions i indemnitzacions de càrrecs electes de la corporació. 
 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord: 
 
1r) Solꞏlicitar a la Generalitat de Catalunya (PRE) participar en la convocatòria de 
compensacions econòmiques a favor dels ajuntaments perquè abonin retribucions a 
determinats càrrecs electes, per a l’any 2020. 
 
2n) Determinar que els càrrecs electes als quals s’abonarà la retribució a càrrec de la 
compensació, amb indicació del règim de dedicació, són els següents: 
 

 Noms i cognoms: Núria Catà Marrugat  
 Càrrec: regidora, 2a tinent d’alcalde 
 Data d’alta Seguretat Social: 10/07/2019 
 Mesos de compensació solꞏlicitats: 12 
 Dedicació: parcial, 50%  
 Retribució bruta mensual:  985,00€ 
 Import màxim subvenció: 8.752,86€ (729,41€/mes) 

 
Intervencions 
El senyor alcalde assenyala que és la subvenció de cada any, que la persona que té la 
dedicació al 50% és la regidora Núria Catà, i que s’ha de fer la petició com sempre. 
 
Votació 
Sotmesa l’anterior proposta a votació fou aprovada per unanimitat per tots/es els/les regidors/es 
que integren la Corporació assistents a la sessió (9). 
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3.- APROVACIÓ FESTES LOCALS DEL MUNICIPI PER A L’ANY 2021.- Es va donar lectura 
al següent dictamen de la Comissió Informativa General: 
 
En el DOGC núm. 8156 de 17.6.2020, apareix publicada l’Ordre del Departament de Treball, 
Afers Socials i Famílies de la Generalitat de Catalunya, TSF/81/2020, de 17 de juny, per la qual 
s’estableix el calendari oficial de festes laborals a Catalunya per a l’any 2021. 
 
Per aquest motiu, i d’acord amb l’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors que indica que de les 
catorze festes laborals establertes, dues tindran caràcter local, i d’acord amb el Decret 
177/1980, de 3 d’octubre, seran fixades mitjançant una ordre del conseller, retribuïdes i no 
recuperables, a proposta dels ajuntaments respectius. 
 
Atès que d’acord amb allò establert a l’article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, 
l’acord ha de ser adoptat pel Ple municipal.  
 
Es proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció del següent acord: 
 
1r) Proposar com a festes locals del municipi d'Avinyonet del Penedès per a 2021, retribuïdes i 
no recuperables, els dies següents: 

Per tot el municipi 

1 d’abril (Dijous Sant) 

Per nuclis 

El dilluns corresponent a la respectiva Festa Major: 
- L'Arboçar ..........................................   26 de juliol 
- Les Gunyoles ...................................     9 d'agost 
- Sant Sebastià dels Gorgs ................     2 d'agost 
- Avinyó Nou i resta de nuclis..............   23 d'agost 
- Cantallops .........................................  18 d'octubre 
 
2n.) Donar trasllat del present acord als Serveis Territorials a Barcelona del Departament de 
Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de Catalunya. 
 
Votació 
Sotmesa l’anterior proposta a votació fou aprovada per unanimitat per tots/es els/les regidors/es 
assistents a la sessió (9). 
 
 
8.- ACCEPTACIÓ, SI S’ESCAU, PRÉSTECS CAIXA DE CRÈDIT DE COOPERACIÓ LOCAL 
DIPUTACIÓ DE BARCELONA.- Es va donar lectura al següent dictamen de la Comissió 
Informativa General: 
 
La Junta de Govern Local de la Diputació de Barcelona del dia 9 de juliol de 2020, va aprovar la 
concessió d'uns crèdits a aquest Ajuntament, destinats a les actuacions que s’indiquen, i per 
l’import que així mateix s’assenyala, sense interès, i a retornar en 10 anualitats, amb càrrec a la 
Caixa de Crèdit de Cooperació Local: 
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Actuació: Pavimentació de diversos carrers del municipi 
Import: 96.500,00 euros 
Referència: 2020/0010349 
 
Actuació: Reforma del cementiri Sant Salvador de les Gunyoles 
Import: 90.000,00 euros 
Referència: 2020/0010350 
 
Actuació: Ordenació aparcament a Sant Sebastià dels Gorgs 
Import: 13.500,00 euros 
Referència: 2020/0010352 
 
Vist el que disposa l'article 8 del Reglament de l'esmentada Caixa de Crèdit de Cooperació 
Local, així com la legislació vigent sobre aquesta matèria, i en ús de les atribucions previstes a 
l’article 53.1.g) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord: 
 
1r) Acceptar els préstecs que tot seguit s’indiquen, destinats a finançar les actuacions que així 
mateix s’assenyalen, al 0% d'interès, a retornar en 10 anualitats, atorgats per la Diputació de 
Barcelona mitjançant acord de la seva Junta de Govern Local del dia 9/7/2020, amb càrrec a la 
Caixa de Crèdit de Cooperació Local: 
 
Actuació: Pavimentació de diversos carrers del municipi 
Import: 96.500,00 euros 
Referència: 2020/0010349 
 
Actuació: Reforma del cementiri Sant Salvador de les Gunyoles 
Import: 90.000,00 euros 
Referència: 2020/0010350 
 
Actuació: Ordenació aparcament a Sant Sebastià dels Gorgs 
Import: 13.500,00 euros 
Referència: 2020/0010352 
 
2n) Aprovar el conveni que els regula, a subscriure amb la Diputació de Barcelona, segons el 
text que apareix a la pàgina web de la Caixa de Crèdit de Cooperació Local. 
 
3r) Formalitzar l’esmentat crèdit mitjançant la signatura del conveni indicat, així com qualsevol 
altre acte o tràmit que sigui necessari per a l'efectivitat d'aquest acord. 
 
Intervencions 
El senyor secretari-interventor explica la tramitació d’aquestes operacions, que corresponen a 
la part assumida amb recursos propis per l’Ajuntament, i es tracta de donar a aquestes 
inversions el finançament adient per a recuperar solvència i liquiditat.  
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El senyor Oriol de la Cruz considera que s’han d’aprofitar aquests crèdits, sense interès i a 10 
anys, que són una gran ajuda per als ajuntaments petits com el nostre. 
 
Votació 
Sotmesa l’anterior proposta a votació fou aprovada per unanimitat per tots/es els/les regidors/es 
assistents a la sessió (9). 
 
 
9.- APROVACIÓ EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 2/20.- Es va donar 
lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa General: 
 
Vista la providència de l'alcaldia de 7 de juliol de 2019, així com la memòria que l'acompanya, 
sobre la necessitat de tramitació d'un expedient de modificació de crèdits dins del pressupost 
municipal vigent, i l'informe emès al respecte pel secretari-interventor de la corporació. 
 
Les modificacions de crèdit proposades corresponen a necessitats urgents i inajornables que no 
poden demorar-se fins el proper exercici, i que venen motivades per la manca de consignació 
pressupostària suficient, en alguns casos, i per la seva inexistència, en d'altres, sense poder-se 
aplicar la vinculació jurídica entre partides prevista a les Bases d'execució del pressupost 
d'enguany. 
 
L'augment que representen les partides a suplementar i els crèdits extraordinaris, pot finançar-se,  
amb majors ingressos rebuts sobre els inicialment previstos, en concret, procedents de 
subvencions per a finalitats concretes, contribucions especials i operacions de crèdit, amb baixes 
de partides de despeses i mitjançant la incorporació de romanents de crèdit provinents de la 
liquidació de l’exercici anterior, encara no incorporats, de conformitat amb el que disposa l'article 
177-4 del Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL), aprovat per Reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març 
 
Vist allò que disposa el Reial decret-llei 1/2018, de 23 de març, pel qual es prorroga per al 2018 el 
destí del superàvit de les corporacions locals per a inversions financerament sostenibles i es 
modifica l’àmbit objectiu d’aquestes, regulat als apartats 1 i 2 de la disposició addicional setzena 
del TRLRHL.  
  
Es proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció del següent acord: 
 
1r) Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits número 2/20, dins l'estat d’ingressos i 
de despeses del pressupost municipal vigent,  segons el següent detall: 
 
a) Suplements de crèdits 
 
1532/609.00  Pavimentació de carrers del municipi ........  80.000,00 
164/632.00   Reforma del cementiri de les Gunyoles .......  10.476,18 
165/609.00   Millores enllumenat públic ..................   1.748,17 
327/226.99   Activitats gent gran ........................   3.025,26 
920/625.00   Mobiliari serveis generals  .................   6.572,09 
920/632.01   Substitució caldera calefacció Ajuntament ...     588,04 
 
             Suma suplements de crèdits .................. 102.409,74  
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b) Crèdits extraordinaris 
 
 
 
311/221.99   Material COVID-19 ...........................  11.500,00 
342/623.00   Material esportiu ...........................   6.500,00 
439/480.00   Ajudes bars amb motiu COVID-19 ..............   3.646,82 
454/619.00   Millores camins municipals ..................  41.500,00 
920/626.00   Equips processos d’informació ...............   4.000,00 
 
             Suma crèdits extraordinaris .................  67.146,82 
 
                                         TOTAL ........... 169.556,56 
 
 
Finançament modificacions 
 
c) Majors ingressos 
 
350.00  Contribucions especials obra carrers .............  17.750,55 
462.00  Aportacions ajuntaments (COVID-19) ...............   1.500,00 
470.00  Aportacions empreses (COVID-19) ..................   9.100,00 
761.00  Subvencions DIBA inversions ......................  54.526,05 
        Pavimentació carrers ...... 17.000,00 
         Camins municipals ......... 23.775,26 
         Actuacions PPI ............  7.770,00 
         Inversions COVID-19 .......  3.143,22 
         Material esportiu .........  2.837,57 
911.00  Préstec Caixa Crèdit DIBA (carrers + cementiri)...  50.633,29 
 
             Suma majors ingressos ....................... 133.509,89 
 
d) Baixa de partides 
 
334/489.02 Subvencions entitats culturals ................   5.444,00 
 
e) Romanent de tresoreria 
 
870.00 Per a despeses generals ...........................  30.602,67 
 
                                         TOTAL ........... 169.556,56 
 
 
2n) Sotmetre a informació pública l'acord d'aprovació inicial i tot l'expedient, per un termini de 
quinze dies, prèvia la publicació del corresponent anunci al BOP de Barcelona i tauler d'anuncis de 
l'Ajuntament, en compliment del que disposa l'article 177-2 del TRLRHL. 
 
3r) Elevar a definitiu l'acord d'aprovació inicial si durant el termini d'informació pública no es 
presentés cap reclamació contra el mateix, d'acord amb el que determinen els articles 169-1 i 177-
2 del TRLRHL. 
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4t) Publicar el resum per capítols del pressupost amb les modificacions introduïdes a 
l'expedient tramitat a l'efecte, mitjançant la inserció del corresponent anunci al BOP de 
Barcelona, de conformitat amb el que estableix l'article 169-3 en relació amb el 177-2 de la LRHL. 
 
Intervencions 
El senyor alcalde explica el contingut de la modificació prevista. 
 
El senyor Oriol de la Cruz diu que s’abstindran ja que no estan d’acord amb el 20% que es treu 
a les societats del municipi. 
 
Li respon el senyor alcalde que tampoc està acord amb aquesta afirmació ja que a les entitats 
se’ls ha ajudat i se’ls ajudarà i que hi ha estat totes d’acord. La senyora Núria Catà afegeix que 
tots els/les presidents/es de les entitats van estar d’acord amb el fet que un percentatge de la 
partida prevista per a les subvencions es destinés enguany, a despeses del COVID-19, i els hi 
agraeix. 
 
El senyor de la Cruz diu que no discuteixen això, sinó que per 4.500,00€ no calia.... 
 
El senyor alcalde considera que és una qüestió de coherència, que s’havia de donar el senyal, i 
que com tothom va acceptar i entendre la situació volia reflectir en el pressupost aquesta 
aportació. Que s’està treballant en una Mesa de Treball tot el tema de les possibles ajudes, i 
que s’ha intentat ser coherent.  
 
Votació 
Sotmesa l’anterior proposta a votació fou aprovada per 5 vots a favor dels regidors/es del grup 
municipal de JxC-JUNTS i 4 abstencions dels regidors del grup municipal de PM-CP. 
 
 
10- DONAR COMPTE DECRETS D’ALCALDIA EMESOS I JUNTES DE GOVERN 
REALITZADES DES DE LA DARRERA SESSIÓ ORDINÀRIA.- A continuació, el senyor 
alcalde va donar compte dels decrets d’alcaldia emesos des de la darrera sessió ordinària que 
va tenir lloc el 26 de maig de 2020, i que corresponen als que tot seguit s’indiquen; així com de 
les juntes de govern realitzades en aquest període. La corporació es va donar per assabentada 
de les resolucions esmentades: 
 
Decrets d’alcaldia:  Del número 13/20, de 28 de maig al número 26/20, de 9 de juliol de 2020. 
 
Juntes de Govern Local:  De 16 de juny 
 
 
11.- PRECS I PREGUNTES.- Per acabar la sessió, s’obre el torn de precs i preguntes entre 
tots els regidors assistents a la sessió: 
 
1. El senyor Oriol de la Cruz diu que el primer ple que es va transmetre  a través del canal de y 
Youtube de l’Ajuntament va tenir un gran seguiment amb més de 50 visualitzacions en l’hora 
punta, seguint-lo en directe. Dies després es va treure del canal. Que el següent ple es va 

Núm.: 2020/4ACTA PLE (TD10-010): ACTA_PLE_2020/4_ACTA_PLE__SESSIO ORDINARIA
DEL 14 DE JULIOL_25092020_25092020

Codi per a validació: 3BSJE-ADCHR-32TN4
Pàgina 16 de 22

El document ha estat signat per :
1.- De Castro castro, Jaume, Secretari Interventor, de Ajuntament d'Avinyonet del Penedès.Signat
07/10/2020 13:56

2.- Herráiz Pujol, César, Alcalde-President (Regidoria de Territori / Regidoria de Serveis via pública /
Regidoria de Recursos Humans), de Ajuntament d'Avinyonet del Penedès.Signat 07/10/2020 13:59

APROVAT
07/10/2020 13:59

A
qu

es
ta

 é
s 

un
a 

cò
pi

a 
im

pr
es

a 
de

l d
oc

um
en

t e
le

ct
rò

ni
c 

(R
ef

.: 
11

50
31

10
 3

B
S

JE
-A

D
C

H
R

-3
2T

N
4 

29
B

35
E

C
A

72
7E

97
28

31
95

43
C

21
A

2B
85

2D
A

7B
27

9E
7)

 g
en

er
ad

a 
am

b 
l'a

pl
ic

ac
ió

 in
fo

rm
àt

ic
a 

F
irm

ad
oc

. E
l d

oc
um

en
t e

st
àS

IG
N

A
T

. M
itj

an
ça

nt
 e

l c
od

i d
e 

ve
rif

ic
ac

ió
po

de
u 

co
m

pr
ov

ar
 la

 v
al

id
es

a 
de

 la
 s

ig
na

tu
ra

 e
le

ct
rò

ni
ca

 d
el

s 
do

cu
m

en
ts

 s
ig

na
ts

 a
 l'

ad
re

ça
 w

eb
: h

ttp
s:

//a
cc

ed
e.

di
ba

.c
at

/v
er

ifi
ca

do
r.

js
p?

co
di

go
_e

nt
id

ad
=

av
in

yo
ne

td
el

pe
ne

de
s



DOCUMENT IDENTIFICADORS

ESTATSIGNATURES
ALTRES DADES

 

 
treure de seguida i ja no està penjat, i en aquests moments, el d’avui, ho estan seguint 29 
persones. Per tot això, i veient l’interès que està causant, la seva proposta és que es deixessin 
penjats els plens al canal de Youtube uns dies perquè la gent tinguin accés a la informació, i si 
és possible, recuperar els dos anteriors, que estaria molt bé de cara a la població. 
 
Li respon el senyor alcalde que el ple es fa així per tots els problemes derivats del COVID-19, ja 
que si no fos per això, les sessions són públiques i tothom té dret a assistir-hi. Que no estan 
obligats a deixar-los penjats i que no ho faran. 
 
El senyor de la Cruz diu que la gent ho mira, i per una qüestió de transparència demana que se 
segueixin donant en directe, ara que tenim la instalꞏlació, i que es deixin penjats. 
 
La senyora Núria Catà apunta que per norma general no es deixen penjats. I no es poden 
deixar una setmana o uns dies almenys, pregunta el senyor de la Cruz. El senyor alcalde diu 
que no es deixaran. 
 
 
2. El senyor Frederic Manzanares pregunta com està la compra dels locals de Sant Sebastià. 
Que si una vegada s’ha deixat perdre l’acord de compra que finalitzava el passat mes de juny, 
s’ha signat algun nou acord amb la propietat. 
 
El senyor Carles Puig li respon que si, que hi ha un acord amb la propietat. Signat, pregunta el 
senyor Frederic Manzanares. El senyor Carles Puig li explica que s’està negociant, s’està 
parlant amb la propietat, no s’ha signat res, però que de totes formes es va signar un 
compromís quan no es podia complir-lo. 
 
El senyor alcalde afegeix que l’acord signat pot ser legalment correcte, però que èticament no 
ho és. Que estant en contacte amb la propietària, que s’ha de demanar una taxació i que ara 
s’ha aconseguit treure de la negociació el compromís de la modificació del POUM, que era una 
cosa que no depenia de l’Ajuntament. 
 
 
3. El senyor Oriol de la Cruz pregunta que pensa fer l’Equip de govern amb les cues que hi ha a 
la N-340 (Avinyó Nou i Cantallops) i amb la sortida de vehicles de la carretera d’Olesa. Si es 
tirarà endavant la proposta que van deixar feta de la qual hi ha pressupost d’una empresa de 
serveis tècnics i hi havia partida pressupostària l’any 2019 per a posar semàfors. 
 
El senyor alcalde respon que hi havia previsió per posar semàfors, però que la Demarcació de 
Carreteres els hi va denegar, a l’igual que a l’anterior Equip de govern. Que han parlat i van 
plantejar el problema, ara s’han de fer uns amidaments del trànsit, i si ho validen i ho veuen 
necessari es podran posar els semàfors, doncs està clar que les cues hi són, bàsicament, els 
caps de setmana, el problema se sap, però estan mirant de buscar una solució ja que la 
rotonda no hi cap. 
 
 
4. El senyor Oriol de la Cruz recorda que l’any 2019, la Diputació de Barcelona va donar una 
subvenció de 800.000,00€ per a la construcció de la rotonda a COVIDES, que ens ha de servir 
per a donar accés als polígons de Can Merlines i la Carrerada al nostre municipi, amb treballs 
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conjunts dels ajuntaments de Sant Cugat i Avinyonet. Pregunta quan es començarà a construir i 
si ja s’han licitat els treballs. 
El senyor alcalde li respon que està aprovada. Que s’ha reunit amb l’alcalde de Sant Cugat, 
que van anar junts a Carreteres, i que van eliminar el vial de serveis paralꞏlel que arribava fins 
el municipi. Que es licitarà durant el darrer trimestre d’enguany, si no passa res, perquè el 
COVID-19 ho ha endarrerit tot. 
 
 
5. El senyor Josep M. Tejada diu que just unes setmanes abans de la declaració de l’estat 
d’alarma, a l’Escola la meitat dels nens i nenes van estar malalts i van faltar a classe. Pregunta 
si sabem ara a que va ser degut? Afegeix que algunes mestres també ho van passar, i 
pregunta si tenia res a veure amb el COVID. 
 
La senyora Anna M. Esteve li respon que van faltar 38 o 39 nens/es, més alguna mestra. Que 
es va seguir el protocol i es va trucar al 061 per explicar la situació, fent contactar amb el Servei 
d’Epidemiologia de Bellvitge que van fer un primer seguiment i van dir que farien les proves. 
Però que poc després va esclatar tot el tema de l’Anoia, es va decretar l’estat d’alarma i no es 
va fer res, i han passat els mesos i no s’ha fet res més, i així va quedar el tema. Una mica de 
seguiment inicial des de Bellvitge, però com que no hi havia cap cas greu i la situació general 
era la que era, va quedar en no res. 
 
 
6. El senyor Oriol de la Cruz comenta que a l’Arboçar s’ha pavimentat un tros de camí a la zona 
del camp de futbol, i pegunta si s’ha tingut en compte el tub d’aigua que passa pel mateix tram i 
que porta l’aigua de les Gunyoles a l’Arboçar. Que és un tram on sovint el tub es rebenta, hi ha 
moltes fuites, i era una de les accions a fer amb el fons de reposició ja que el tub es troba en la 
fase final del seu cicle de vida, i no pensava que es faria tant de tros. 
 
El senyor alcalde li respon que no ho sap, que ho mirarà. 
 
 
7. El senyor Oriol de la Cruz diu que es feliciten per la retirada del vídeo de promoció del grup 
de l’Equip de govern i que la pantalla de la N-340 torni a servir per a la finalitat per la qual es va 
posar, donar visibilitat al municipi i no als partits polítics. 
 
 
8. El senyor Frederic Manzanares comenta que han rebut queixes de diferents veïns que fallen 
llums de varis semàfors del municipi. Per això demanen que demà mateix s’enviï l’empresa de 
manteniment a fer-ne la revisió pertinent, ja que una vegada comprovats, alguns d’ells és el 
llum vermell o verd amb la problemàtica del risc d’accidents. Que fa molts dies i és una 
deixadesa. 
 
El senyor alcalde li respon que no tenia cap notícia al respecte, que gràcies per dir-ho, però si 
ho haguessin sabut abans s’hagués arreglat. 
 
El senyor Frederic Manzanares diu que el regidor de Via Pública hauria de vetllar per aquestes 
coses, i pregunta qui és el responsable de controlar tot això perquè si no hi ha hauria de fer-ho 
algú. 
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El senyor alcalde li recorda que va canviar l’estructura de la brigada amb un clar objectiu de 
donar resposta immediata, i que està molt satisfet de com està funcionant la brigada ja que 
porten 657 actuacions amb una mitjana de 5 o 6 dies de resposta. 
 
El senyor Manzanares diu que no està preguntant això. El senyor alcalde li respon que ell és el 
responsable i qui recórrer el municipi. 
 
 
9. El senyor Frederic Manzanares pregunta si algú, abans d’avisar al Güell que un llum no va, 
ho va a revisar o directament es truca, doncs ells esperaven una setmana a tenir una llista de 
deficiències. 
 
El senyor alcalde respon que en cada nucli hi ha alguna persona de confiança o del seu grup 
que si alguna cosa no funciona els avisa.  
 
El senyor Manzanares insisteix que hi ha llums de semàfors que no funcionen en tres zones  i 
que el regidor responsable hauria de fer aquesta tasca. El senyor alcalde diu que ho miraran i 
ja està. 
 
 
10. El senyor Xavi Castilla comenta que darrerament s’han obert els bars als locals de Can 
Mitjans i de l’Arboçar, i que hi ha hagut canvi en les persones que els porten, i pregunta si 
l’Ajuntament n’està al cas. 
 
La senyora Núria Catà li respon que si. 
 
 
11. El senyor Oriol de la Cruz recorda que a finals de la legislatura passada hi havia el celler AT 
Roca que tenia intenció de construir un nou celler a Sant Sebastià dels Gorgs, pregunta com 
està el tema, si ja han demanat llicència d’obres i si tenen la intenció de construir. 
 
El senyor alcalde li respon que no han demanat res ni han dit res tampoc. 
 
 
12. El senyor Oriol de la Cruz  recorda que en la campanya de les municipals, l’actual grup de 
JxCAT a Avinyonet va agafar la figura del president Puigdemont com a pal de paller, i ara 
l’alcalde ha signat donant suport al president del PDeCAT David Bonvehí i en contra de 
Puigdemont. L’alcalde d’Avinyonet en quin bàndol està pregunta. 
 
El senyor alcalde li respon que si ha llegit bé el que ell ha signat, que miri bé el que s’ha 
demanat abans de preguntar. 
 
El senyor de la Cruz diu que ho tornarà a llegir. 
 
 
13. El senyor Xavi Castilla diu que ja han sortit publicades les subvencions del PUOSC, i que hi 
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ha molt de soroll en els diferents ajuntaments. A Avinyonet han donat 170.000,00€ + 
79.000,00€ (2024) i 120.000,00€ (2021). Pregunta si recorreran. 
El senyor alcalde li respon que si, que faran alꞏlegacions per avançar una de les anualitats del 
2024 al 2021 ja que no té cap sentit que el mateix projecte estigui subvencionat en dues 
anualitats amb tres anys de diferència.  
 
 
14. El senyor Oriol de la Cruz pregunta quines indicacions s’han donat, finalment, des de 
l’Ajuntament a les societats per fer les festes majors, i si se sap que farà cadascuna. També 
com afectarà això a les subvencions del 2020. Que el seu grup segueix proposant que es donin 
els diners a les societats i que aquests serveixin per millorar equipaments, legalitzar activitats o 
llicències d’activitats pertinents per protegir als presidents. 
 
La senyora Núria Catà respon que s’han reunit amb les entitats i els hi ha demanat seny i 
prudència, i també sentit comú, ja que no es poden fer com sempre. Que s’intentarà que siguin 
festes majors enfocades als veïns/veïnes, que hi haurà actes que no es podran celebrar com 
empalmades, balls, etc. i que les societats hauran de respectar, en tot moment, les limitacions 
que hi hagi vigents. Afegeix que lògicament, el tema subvenció va lligat doncs el cost de les 
festes no serà el mateix, i arran de tot això es va fer la proposta que abans s’ha parlat, de 
destinar un 20% del pressupost a despeses relacionades amb el COVID. 
 
I si no es fan les festes majors, pregunta el senyor de la Cruz. Doncs no es podrà justificar res, 
li respon la senyora Catà. El senyor Oriol de la Cruz insisteix en proposar que es passi per a 
millores dels locals. La senyora Núria Catà li recorda que ja hi ha una partida del pressupost 
prevista per això, i si alguna entitat té algun problema ja vindran a parlar-ho. El senyor de la 
Cruz conclou que si no hi ha festes majors no hi haurà subvencions. La senyora Núria Catà diu 
que s’han de presentar factures justificatives per a cobrar tot el que s’han gastat enguany. 
 
 
15. El senyor Oriol de la Cruz diu que han pogut veure que l’habitatge del costat del Monestir 
ha demanat llicència per fer obres de reforma interior, i pregunta si s’ha demanat informe al 
Departament de Cultura a l’estar dins de l’àmbit del  Monestir. 
 
El senyor Carles Puig li respon que ho preguntarà als Serveis Tècnics. 
 
 
16. El senyor Oriol de la Cruz pregunta pel concurs de manteniment d’enllumenat públic, neteja 
de carrers i manteniment de clavegueram. 
 
El senyor alcalde li respon que s’hi està treballant. El senyor secretari afegeix que fa anys que 
estan així, que el d’enllumenat públic i neteja de carrers s’està preparant i que el tema del 
clavegueram s’ha de decidir si s’inclou en el plec del servei d’aigua o no, finalment. 
 
 
17. El senyor Xavi Castilla pregunta pel tema dels contenidors de Cantallops, com està previst 
fer-ho, quin procediment. 
 
Li respon el senyor alcalde que la intenció és fer-ho com a Cal Agustí, més o menys, i pregunta 
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si està preocupat pel procediment o per arreglar els problemes de la gent. 
 
El senyor Xavi Castilla pregunta si està contemplat el límit de la vorera en el carrer. El senyor 
alcalde diu que s’ha tingut de tirar pel dret, ja que això pertany a un fons voltor, no se sap amb 
qui s’ha de parlar, no responen a cap requeriment i alguna cosa s’ha de fer, i recorda que s’ha 
netejat  tres vegades en els darrers anys. Afegeix que volen arreglar totes les zones de 
contenidors. 
 
 
18. El senyor Xavier Castilla pregunta com està el tema de la Taula de treball de les ajudes pel 
COVID-19. 
 
La senyora Núria Catà li respon que la propera reunió es mirarà de tenir les bases i que s’han 
de veure amb les assistents socials. 
 
La senyora Anna M. Esteve diu que aquesta reunió s’ha hagut d’endarrerir fins la primera 
setmana d’agost, segurament serà el dia 3. Que de totes formes, no s’està notant un increment 
de les demandes a Serveis Socials que és com cada any. 
 
El senyor Xavi Castilla considera que es tracta de donar noves eines a la gent. 
 
 
19. El senyor Oriol de la Cruz pregunta per la situació dels okupes. 
 
El senyor alcalde diu que s’hi està treballant, que s’ha tallat l’aigua, però que no és fàcil. 
 
 
20. El senyor Josep M. Tejada pregunta per les matriculacions previstes a la Llar d’infants i a 
l’Escola per al proper curs. 
 
La senyora Anna M. Esteve li respon que a l’Escola marxen 19 alumnes i n’entren 14, i a la Llar 
d’infants s’han inscrit 3 o 4 nous, que els nadons tarden més en fer-ho, seran uns 12 o 13 
nens/es. 
 
 
21. El senyor Josep M. Tejada pregunta pel tema del conveni de la piscina de Sant Cugat, si s’ha 
fet alguna cosa o la gent del municipi no es pot anar a banyar. 
 
El senyor alcalde li respon que creu que ho estan fent a nivell local, que no ho sap del cert, però 
que dubta que deixin. Que de totes formes s’ajudarà a la gent com cada any si poden anar. 
 
 
22. El senyor Oriol de la Cruz diu que com cada legislatura, la Diputació de Barcelona està 
negociant amb els ajuntaments les Meses de concertació per als propers 4 anys, i pregunta quines 
propostes s’han fet arribar a la Diputació i per quins imports. 
 
El senyor alcalde respon que encara no s’han convocat ni s’ha presentat res, però que compta 
rebre ajuts sobre uns 400.000,00€ que es miraran d’articular amb les actuacions previstes en el 
seu programa electoral. 
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23. El senyor alcalde, en relació a la solꞏlicitud de canvi de nom del grup, pregunta si el grup de 
Progrés Municipal és PSC o no ho és. 
 
El senyor Oriol de la Cruz li respon que es van presentar a les eleccions amb el nom de Progrés 
Municipal – Candidatura de Progrés (PM-CP) i que ara s’han unificat en torn al nom de “Tots som 
Avinyonet”. Que efectivament CP és una marca blanca del PSC, però ningú del seu grup està 
afiliat al partit, que són gent de diferents tendències, molt diversa, de diferents entitats i que volien 
un nom que aglutinés a tothom. 
 
 
24. El senyor alcalde recorda que en el ple ordinari del passat mes de febrer, el senyor Oriol de la 
Cruz va anunciar que plegava com a regidor, i pregunta com està la cosa. 
 
El senyor Oriol de la Cruz explica que aquesta era la intenció, però que es va reunir el grup, i tal 
com estaven les coses davant tots els problemes generats pel COVID-19, van acordar que calia 
estabilitzar el grup municipal i que per això segueix ja que es va considerar que no era el moment 
més oportú per fer canvis. 
 
 
25. El senyor alcalde pregunta sobre una placa commemorativa de la inauguració que hi havia a la 
pista de Cantallops, si sabien res. 
 
El senyor Frederic Manzanares li respon que es va trencar la que hi havia, que va durar posada 
molt poc temps. Que es va fer una placa nova, que la va encarregar i la va pagar el mateix Joan 
Marcé, alcalde quan es va inaugurar la pista. Que estava per penjar, guardada al magatzem 
municipal, però que va arribar a l’Ajuntament fa poc més d’un any. 
 
 
26. El senyor alcalde diu que ha rebut queixes sobre una reunió que va tenir lloc dijous passat al 
Monestir de Sant Sebastià dels Gorgs. 
 
El senyor Oriol de la Cruz li respon que es va demanar permís a Mossèn Pere Lluna, com a grup 
municipal, i aquest els hi va donar. Que van valorar que a Cal Candi estaven massa atapeïts i no 
podien guardar la distància de seguretat. 
 
El senyor Frederic Manzanares afegeix que ell mateix li va demanar permís a Mossèn Pere, ja que 
l’Ajuntament només intervé en el tema de les visites, però la resta depèn de la Parròquia. 
 
El senyor alcalde diu que Mossèn Pere li va dir personalment que no en sabia res. El senyor 
Manzanares respon que li estranya doncs li va demanar ell mateix. 
 
 
I acomplert l’objecte de la convocatòria, el senyor alcalde va aixecar la sessió essent les 20:25 
hores, de la qual s’estén la present acta que signa amb tots els regidors assistents que ho 
desitgen, amb mi, el secretari, la qual cosa certifico. 
 
Avinyonet del Penedès, 20 de juliol de 2020. 
 
EL SECRETARI,                                                               Vist i plau: L’ALCALDE, 
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